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Toelichting op de wijzigingen en toevoegingen in Reglement van Orde voor de raad 

en Regeling Forum. 

 

 

A.    Reglement van Orde voor de raad. 

  
1. Introductie Agendacommissie  

 

Thans worden de agenda’s voor de fora opgesteld door de griffie en door het presidium 

vastgesteld. De voorzitters van de fora hebben geen inbreng in dit proces. Om meer grip te 

krijgen op de agenda van de raad en ter bewaking van een goede kwaliteit van de 

aangeleverde stukken is een agendacommissie wenselijk. Deze commissie bereidt de 

agenda’s van de fora en raad voor en stelt deze vast. Tevens kan ze optreden als opsteller 

en bewaker van de termijnplanning. Op die manier heeft de raad ook meer grip op de eigen 

planning van de voorstellen die naar de raad gaan.  

Voorstel is dat de Agendacommissie bestaat uit de voorzitter van de raad, de twee 

raadsadviseurs (tevens forumgriffiers) en de (nog te benoemen) voorzitters en 

plaatsvervangend voorzitters van de fora.  

Indien nodig kunnen op verzoek de griffier en/ of secretaris aanschuiven. In de gesprekken 

voor de verkiezingen tussen de lijsttrekkers, burgemeester, gemeentesecretaris en griffier is 

dit punt aan de orde geweest en positief beoordeeld. 

 

Het Presidium is op 9 april 2018 akkoord gegaan met het instellen van een 

Agendacommissie. 

 

Dit leidt tot een toevoeging van het nieuwe artikel 6 in het Reglement van Orde:  De 

agendacommissie 

 

 
2. Presidium 

 

Door de introductie van de Agendacommissie is het presidium verantwoordelijk voor alle 

organisatorische zaken van de raad. Het presidium concentreert zich op zijn taken ten 

aanzien van de organisatie van de werkwijze van de raad en het voorbereiden van 

raadsvoorstellen betreffende de organisatie van de raad en fora. Het Presidium bestaat uit 

de voorzitter van de raad, alle fractievoorzitters en de griffier. Door de nieuwe rol van de 

Agendacommissie komt het Presidium minder frequent bijeen. Te denken valt hierbij aan 

een frequentie van één keer in het kwartaal. 

 

Het Presidium is op 9 april 2018 akkoord gegaan met deze nieuwe opzet van het Presidium. 

 

Het huidige artikel 5 Raadspresidium wordt aangepast. Het huidige 7e lid komt te vervallen. 

 
3. Fractievoorzittersoverleg 

 

Aanvullend kunnen vertrouwelijke, politiek gevoelige en urgente zaken door 

fractievoorzitters, griffier, burgemeester besproken worden in het fractievoorzittersoverleg.  

Deze zal bestaan uit de voorzitter van de raad en alle fractievoorzitters. De griffier 

ondersteunt dit overleg. De voorzitter van de raad is tevens voorzitter van het 

fractievoorzittersoverleg. Het fractievoorzittersoverleg is niet toegankelijk voor 

plaatsvervangers. Indien nodig schuiven collegeleden en gemeentesecretaris aan. 

 

Het Presidium is op 9 april 2018 akkoord gegaan met het instellen van een 

fractievoorzittersoverleg. 

 



Dit leidt tot een toevoeging van het nieuwe artikel 7: Het Fractievoorzittersoverleg. 

 
4. Benoeming wethouders 

 

Belangrijk onderdeel in het kader van integriteit is het screenen van kandidaat-wethouders. 

Integriteit van het openbaar bestuur is immers een zaak van algemeen belang. Dat geldt 

dan ook voor de integriteit van personen die bestuurlijke functies gaan vervullen. De 

samenleving moet erop kunnen vertrouwen dat die personen integer met die bevoegdheden 

omgaan en dat die voorafgaande aan het aanvaarden van het ambt op de integriteit zijn 

getoetst.  

De raad benoemt volgens de wet een wethouder en bepalingen met betrekking tot de 

benoeming van een wethouder zullen worden uitgewerkt in het Reglement van Orde. 

Voorafgaand aan de benoeming kan gebruik kan worden gemaakt van een zogenaamde 

risicoanalyse door een extern bureau. Deze analyse heeft tot doel om de mogelijke 

integriteitsrisico’s in kaart te brengen die verbonden zijn aan een benoeming van een 

wethouder. Bij de benoeming van een wethouder stelt de raad een commissie in bestaande 

uit drie raadsleden (conform de bestaande procedure bij andere benoemingen in de raad). 

Deze commissie onderzoekt of de benoeming van de kandidaat voldoet aan de wettelijke 

vereisten en brengt vervolgens advies uit aan de raad over de benoeming tot wethouder. 

 

Het Presidium is op 9 april 2018 hiermee akkoord gegaan. 

 

Dit leidt tot een toevoeging van het nieuwe artikel 9: Benoeming wethouders. 

 

In de bijlage 2 is de exacte (nieuwe) tekst opgenomen van de toegevoegde en gewijzigde 

artikelen van het Reglement van Orde voor de raad 2018. 

  

           B. Wijzigingen Regeling Forum gemeente Rijswijk 2018 

 
1. Afschaffing plenair Forum 

 

             In de Fora van januari en februari 2018 is in het kader van een experiment en omwille van    

             efficiënter vergaderen het Plenaire Forum komen te vervallen. De in het plenaire deel   

             geagendeerde algemene onderwerpen (zoals de lijst toezeggingen/ moties) zijn vervolgens      

             als agendapunten ondergebracht in de Fora Samenleving en Stad.  

             In het nieuw geïntroduceerde Vragenuur in de beide fora kunnen vragen worden gesteld                  

             over de ingekomen stukken. Aangezien in het plenaire deel ook ingesproken kon worden   

             door burgers over niet-geagendeerde onderwerpen zal in het vervolg deze mogelijkheid aan    

             burgers ook gegeven worden in de beide fora.  

 

             Het Presidium is akkoord met de afschaffing van het Plenair forum. 

 

             Dit voorstel vereist een aanpassing van de Forumregeling. De huidige artikelen 1, 5, 9, 10,    

             15 en 16. 

 
2. Introductie Vragenuur 

 

             In de beide Fora Samenleving en Stad is in januari en februari 2018 geëxperimenteerd met    

             een Vragenuur voor raadsleden. In dit Vragenuur kunnen naast de reguliere rondvraag   

             vragen worden gesteld over de ingekomen stukken, dat wil zeggen over meest recente    

             Informatiebrieven en raadsadressen. Deze lijst van ingekomen stukken is te vinden op ibabs.  

             De reden om hiermee te experimenteren was dat voorheen een groot deel van de agenda’s   

             van de fora  gebruikt werd ten behoeve van de bespreking van informatiebrieven en   

             raadsadressen. In veel gevallen leverde deze besprekingen geen vervolgacties op en nam    

             dit  bijzonder veel vergadertijd in beslag. 



              

             Het Presidium is akkoord met de introductie van het  Vragenuur. 

 

             Dit voorstel vereist een aanpassing van de Forumregeling. Het huidige artikel 10 wordt   

             aangepast. 

 

3. Introductie Agendacommissie 

 

Zie ook punt 1 onder A (Reglement van Orde). 

Presidium is akkoord op 9 april 2018 met het instellen van een Agendacommissie. 

 

De introductie en nieuwe rol van de Agendacommissie zal ook leiden tot een aanpassing van 

de huidige artikelen 10 en 11 van de Regeling Forum gemeente Rijswijk.  

 
4.  Vervolg beeldvormende sessies 

 

In de afgelopen raadsperiode is veel tijd en energie gestoken in het experiment van het BOB-

vergadermodel. Bij de bespreking van de evaluatie van dit experiment en vergadermodel is 

het presidium tot de conclusie gekomen dat de eerste informerende (beeldvormende) fase van 

dit vergadermodel z’n meerwaarde heeft en dit verder uitgewerkt kan worden. 

Ter verduidelijking: een beeldvormende vergadering is bedoeld als een open oriëntatie op het 

onderwerp of thema, waarbij getracht wordt om een bepaald onderwerp of problematiek vanuit 

alle perspectieven te belichten, zodat alle relevante invalshoeken op tafel komen. 

De data van de 1e Fora voor de komende raadsperiode staan nog steeds gepland als. 

beeldvormende sessies. .   

De beeldvormende sessies kunnen op verschillende manieren worden ingevuld. Zo kunnen er 

themabijeenkomsten of expertmeetings worden georganiseerd, Ronde Tafelgesprekken, 

bezoeken op locatie of workshops etc. Dit alles met als doel tot doel om zoveel mogelijk 

informatie te vergaren over een thema zonder direct een oordeel te vormen. Dit kan worden 

voortgezet. 
De beeldvormende sessies dienen overigens onderscheiden te worden van de presentaties 
door of namens het college of de burgemeester aan de raad.  Deze zijn vooral bedoeld om de 
raad namens het college te informeren ter voorbereiding van een raadsbeslissing dan wel op 
het gemeentelijk beleid in algemene zin. 

 

Het Presidium is op 9 april 2018 akkoord gegaan met het voortzetten van beeldvormende 

sessies en dat de Agendacommissie deze beeldvormende sessies zal voorbereiden. 

 

Het voorgaande leidt tot een aantal toegevoegde artikelen in de Regeling Forum gemeente 

Rijswijk. 

 

 

5. Wijziging bepaling ten aanzien van inspreekrecht burgers en belanghebbenden in 

Forum 

 

Aangezien in het plenaire deel ook ingesproken kon worden door burgers over niet-

geagendeerde onderwerpen zal in het vervolg deze mogelijkheid aan burgers ook gegeven 

worden in de Fora Stad en Samenleving. Dit is nodig, omdat het plenair forum wordt 

afgeschaft. 

 

Het Presidium is hiermee akkoord gegaan op 9 april 2018 

 

Dit zal leiden tot een aanpassing van het huidige artikel 15 van de Regeling Forum over 

spreekrecht burgers en belanghebbenden. 

 



In de bijlage 2 is de exacte (nieuwe) tekst opgenomen van de toegevoegde en gewijzigde 

artikelen van de Regeling Forum  

 


